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Referat til Forskningslederforum (UTKAST) 
Tid: Torsdag, 3. oktober 2019, kl. 14.00-16.00. 
Sted: Legemessen, Bygg 1, 2. etasje, Ullevål 
Faste medlemmer: Forskningsledere: Morten Moe, John-Anker Zwart, Tom Hemming Karlsen, 
Lars Eide, Åslaug Helland (stedfortreder Gunnar Sæter), Kristin Bjordal, Drude M. Fugelseth, 
Olav Røise, Guttorm Haugen (stedfortreder Annetine Staff), Tor Inge Tønnesen 
Fra Campus Ahus: Hilde Lurås, Trygve Holmøy, Gregor Bachmann-Harildstad 
Øvrige: Dag Kvale (møteleder), Lillian Kramer-Johansen, Wenche Reed, Hans Mossin, Gina 
Clausen (referent) 
Inviterte: Mubashar Shafi og Tone E. Mydske Olsen (sak 59), Odd Stokke Gabrielsen og Jens 
Petter Berg (sak 64) 
Meldt forfall: Kristina Haugaa, Dan Atar, Shuo-Wang Qiao, Erlend B. Smeland, Helge Røsjø, 
Ingrid Melle, Annetine Staff, Torbjørn Omland, Peder Utne, Mona K. Beyer 

Sak Tema Oppfølging 

58/2019  
Ansvarlige: 
DK/EBS 

Godkjenning av protokoll fra forrige møte 
Protokollen fra møtet 5. september 2019 ble godkjent. 

 

59/2019 
Ansvarlige: 
EBS/LKJ 

«Prosjekt samregistrering av forskningsutstyr i OUS 
utstyrsdatabase» ved 
Mubashar Shafi, Medisinsk teknologisk virksomhetsområde (MTV), 
og Tone E. Mydske Olsen, Oslo sykehusservice 
 
Mydske og Shafi orienterte om prosjektet for samregistrering av 
forskningsutstyr i OUS’ utstyrsbase Medusa. Prosjektgruppen har 
fått i mandat å gjennomføre en kartlegging av forskningsutstyr ved 
OUS. Kartleggingen gjøres i samarbeid med klinikkene. KLM er 
pilot for registreringsarbeidet.  
 

 Prosjektmedarbeiderne besøker klinikken/avdelinger og 
informerer om hva som skal registreres i databasen og 
hvordan. Utgangspunktet er lister over det som er registrert 
fra før.  

 Ny avtale mellom UiO og OUS om bruk og forvalting av 
utstyr skal på plass.  

 UiO og OUS bør ha god oversikt over forskningsutstyret de 
eier for å unngå unødvendig duplisering av utstyr. 

 Viktig å sikre sambruk  

 OUS’ database suppleres med UiOs utstyr som er lokalisert 
ved OUS. 

 Registreringsmalen har blitt forenklet. 

LKJ sender ut e-
post vedr. innspill 
om rekkefølge for 
videre kartlegging.  
 
OUS avtaler møte 
med Medfak om 
status for 
kartleggingen, 
utvikling av rutine 
for ajourhold av 
databasen, samt 
inngåelse av ny 
avtale med 
Medfak.  
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 OUS-brukere har tilgang til Medusa. Det er per i dag ikke 
mulig å logge seg på fra UiO, men det kan muligens utvikles 
løsninger for dette på sikt. Kan uansett få alle ønskelige 
opplysninger ved henvendelse til MTV. 

 OUS v/Stab FIU har tatt initiativ til kartleggingen, i samråd 
med ledelsen ved Medfak. Det er ikke et MTV-initiativ.  

 
Videre prosess:  

 Registrere forskningsutstyr i øvrige klinikker innen juni 2020. 

 Ferdigstille avtale med UiO m/vedlegg. 

 Prosjektgruppen ber om innspill fra FL på hvem som bør 
delta på oppstartsmøtene i hver klinikk. 

 
Kommentarer: 

 Kunne beløpsgrensen for forskningsutstyret som skal 
registreres vært lavere? 

 UiO ansatte bør få tilgang til å søke opp utstyret sitt selv i 
databasen. 

 Leiestedsmodellen (UiO) - spiller dette inn på noen måte der? 
LKJ: nei, ikke det vi kan forstå.  

 OUS har behov for en langsiktig plan for utstyrsanskaffelser 
til forskning, fremfor bare frittstående vurderinger fra år til år. 
Fagrådet for MTU forskning i OUS kan da støtte seg på 
informasjon fra en slik database. Det antas at Medfak har 
tilsvarende behov. Utfordrende for fagrådet å bevilge penger 
til utstyr når utvalgets medlemmer ikke har oversikt over 
hvilket utstyr som allerede finnes og hvor det finnes. 

 
Prosjektgruppen tar gjerne imot innspill fra klinikkene om 
rekkefølgen videre kartlegging. Lillian sender ut e-post.  
 

60/2019 
Ansvarlige: 
DK 

«Nye regler for ph.d.-opptak ved MED» gjennomgang av 
notat fra forskningslederne til fakultetet ved Drude M. Fugelseth 
 
Oppfølging av sak fra forrige møte. Utkast til notat fra FL om de 
reviderte reglene for opptak på doktorgradsprogrammet var på 
forhånd blitt sendt ut til FL. Notatet ble gjennomgått i møtet. En av 
hovedinnvendingene fra FL går på begrensning i antall ph.d.-
kandidater en veileder kan veilede  
 
Fra diskusjonen:  

 Punkt II om doktorgradsprøven. Regelen om at disputasen 
må avholdes i UiO’s lokaler er ikke ny, og det ble derfor stilt 
spørsmål om den kunne tas ut og heller løftes i et annet 

Drude Fugelseth 
ferdigstiller notat 
på vegne av alle 
FL. Instituttleder 
følger opp saken 
overfor fakultetet.  
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forum? Saken ble diskutert. Det ble konkluderte med at det er 
et ønske fra noen av FL om at saken tas opp på nytt. Det var 
enighet om å beholde punktet og dele opp notatet i to.  

 Det ble også stilt spørsmål ved kravet om at disputasen må 
avholdes på engelsk. Miljøene bør selv kunne bestemme om 
disputasen bør holdes på engelsk eller norsk.  

 Hovedfokuset i notatet bør være på antall hoved- og 
medveiledere. Det bør ikke være en begrensing i antallet 
vitenskapelig ansatte kan være medveileder for.  

 Det bør skilles mellom de ulike stillingskategoriene (prof. I og 
prof. II) når det besluttes hvor mange kandidater en 
vitenskapelig ansatt kan veilede.  

 Det var enighet om at notat kan sendes på vegne av alle FL. 

 Instituttleder tar saken videre til fakultetet. 
 

61/2019 
Ansvarlig: 
DK 

Orienteringssaker UiO 

 Instituttet har sendt ut informasjon til FL om at det er signert 
en intensjonsavtale mellom UiO og Bayer om bl.a. mulighet 
for finansiering av professor-II stillinger. Det er mulighet for 
å spille inn forslag til mulige prosjekter innen 8. oktober 2019.  
Det ble i denne sammenheng stilt spørsmål om en slik avtale 
bryter med Klinmeds retningslinje om begrensinger i antall 
eksternt finansierte professorater som ikke er begrunnet i 
undervisningsbehov? Saken diskuteres på et senere FLF. 

 SFF V- prosess Medfak informasjon sendt ut til FL. 
Klinmeds frist til forankring av initiativ og søknad om 
stimuleringsmidler er 8. november. Fakultetets søknadsfrist 
14. november. 

 Kong Olavs Kreftforskningspris 2020. Nominasjonsfrist 15. 
november. Direkte nominasjon til Kreftforeningen. FL har 
blitt bedt om å informere instituttet om planlagte 
nominasjoner innen 1. november. 

 Lederseminaret som var planlagt 14. november 2019, flyttes 
til 26. mars 2020. Klinikklederforum etableres 14. november.  

 Møte i Samarbeidsorganet (27.09.19) rapport om «Strategisk 
samordning av komparativ medisin» ble presentert i 
Samarbeidsorganet. Skal diskuteres i Forskningsutvalget ved 
OUS 10. oktober. Kommer tilbake til denne rapporten. 

Klinmeds policy i 
forhold eksternt 
finansierte (utenom 
HF-finansiering) 
professorater 
drøftes på et senere 
møte.  

62/2019 
Ansvarlig: 
EBS/LKJ 

Orienteringssaker OUS 
 
Forskrift om medisinske kvalitetsregistre - konsekvenser for OUS  
v/Wenche Reed.  
 
Ny Forskrift om medisinske kvalitetsregistre trådte i kraft 1. 
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september 2019: https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-
06-21-789 
Forskriften ble gjennomgått. 
 

• Det må etableres retningslinjer for hvordan institusjonen 
skal sikre ivaretakelse av en reell reservasjonsrett for de 
registrerte, herunder sykehusets informasjonsplikt overfor 
de registrerte  

• Det åpnes for reservasjonsrett, fremfor å innhente 
samtykke. Det er viktig å sørge for god informasjon slik at 
pasienten kan reservere seg. Det må opprettes en teknisk 
løsning for et reservasjonsregister ved OUS for å registrere 
de som ønsker å benytte seg av reservasjonsretten.  

 
Kommentar: 
Det ble stilt spørsmål om hva er tilstrekkelig informasjon? Det er 
samme krav til informasjon ved reservasjonsrett som i et informert 
samtykke. Denne informasjonen må gis til hver enkelt pasient som 
skal inkluderes. I tillegg må det etableres nettsider med 
kontaktinformasjon som gjør det mulig for pasienter å sende 
beskjed om reservasjon.  

63/2019 
Ansvarlige: 
FL 

Aktuelle saker fra forskningslederne 
 
Kristin Bjordal har deltatt på et innspillsmøte i HOD om den 
kommende handlingsplanen for kliniske studier.  Åpen 
innspillsrunde – det foreligger p.t. ikke noen utkast som en skal 
respondere på. FL ber om at det sendes inn et felles høringsinnspill 
fra OUS. Utkast til innspill diskuteres på neste FLF. 

 
LKJ følger opp 
saken og sørger for 
utkast til 
diskusjon i neste 
FLF.  

64/2019 
Ansvarlige: 
DK/EBS 

UiOs pågående arbeid med veikart for infrastruktur ved Odd 
Stokke Gabrielsen 
 
Universtitetsstyret vedtok i årsplan 2019-2021 juni 2018 at det skal 
lages et veikart for forskningsinfrastruktur. Arbeidet med å kartlegge 
og utarbeide strategi for UiOs infrastruktur er organisert i fire 
arbeidsgrupper.  
Gruppen for livsvitenskap inkluderer medisin. Den ledes av Odd 
Stokke Gabrielsen. Lars Eide deltar fra medisin.  
 

 Prosjektgruppen skal beskrive eksisterende 
forskningsinfrastrukturer og fremtidig behov.  

 Strategi og forslag til formuleringer ble gjennomgått. 

 Gruppen skal gi innspill til prioriteringer, dette er ikke endelig 
innspill. 

 Det har kommet inn 76 innspill til nivå 3. 
Klinmed: innmeldt 22 eksisterende infrastrukturer 

 

https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-06-21-789
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-06-21-789
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8 konkrete infrastrukturer er innmeldt som behov.  

 Har miljøene forstått bestillingen riktig?  
 
Arbeidsgruppen vil sende ut en høring til enhetene hvor de blir bedt 
om å kommentere på Veikart utkast 1.0. 
 

65/2019 Eventuelt  

 


